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Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij doen wij u ons antwoord toekomen op de door mevrouw M. Woldhuis van 100% 
Groningen gestelde vragen over de verwijdering van asbestdaken. De brief van de 
vragensteller treft u als bijlage aan. 

De Ministerraad heeft in maart 2015 een ontwerpbesluit aangeboden aan de Tweede 
Kamer om asbestdaken vanaf 2024 te verbieden. Op advies van de Raad van State heeft 
de Ministerraad naderhand besloten om het voorgenomen verbod wettelijk te verankeren 
in de Wet milieubeheer. Dit wetsvoorstel tot wijziging van de Wet milieubeheer ligt 
inmiddels bij de Tweede Kamer. De planning was dat hierover voor de zomer 2017 
nadere besluitvorming zou plaatsvinden, maar de Tweede Kamer heeft het wetsvoorstel 
controversieel verklaard. 
Het wetsvoorstel verplicht eigenaren van asbestdaken om deze voor 2024 te verwijderen. 
Vanaf dat jaar is de gemeente of provincie verantwoordelijk voor de handhaving van het 
verbod. 
De aanpak en inzet van het ministerie van Infrastructuur en Milieu is er op gericht om 
asbestdaken voor 2024 te laten verwijderen. Het ministerie heeft hiertoe de 
'programmatische aanpak asbestdaken' op touw gezet. In dit verband wordt o.a. een 
communicatietoolkit ontwikkeld voor de informatievoorziening, bewustwording en 
ondersteuning van eigenaren van asbestdaken. Tevens worden hiervoor financiële 
arrangementen ontwikkeld in samenwerking met fondsen, banken en verzekeraars (Bron: 
Tweede Kamer, vergaderjaar 2016-2017, nummer 1443). 
Anticiperend op een mogelijk verbod is reeds een projectvoorstel opgesteld om te 
inventariseren hoe groot het probleem is voor de gemeente. Tevens staat in dit 
projectvoorstel dat we een registratietool gaan ontwikkelen. We zullen pas opdracht 
geven voor de uitvoering van dit projectplan als duidelijk is wat er landelijk besloten gaat 
worden. 

Wij begrijpen uw vragen het is echter nog onduidelijk hoe de nadere besluitvorming eruit 
komt te zien. Hierover is nog een politieke discussie gaande binnen de VNG en het Rijk. 
De vragen zullen dus relatief kort worden beantwoord. 



Bladzijde 2 van 3 

Hierna volgen onze antwoorden op de gestelde vragen: 

/. Is het college bereid om eigenaren van woningen met ashe.stdaken actief te 
ondersteunen bij het aanvragen van een mogelijke subsidie? Zo ja, hoe? Zo nee, 
waarom niet? 
Wij willen eerst de verdere ontwikkelingen afwachten met betrekking tot de 
parlementaire behandeling van het betrokken wetsvoorstel en met name ook van de 
verdere invulling en uitwerking van de programmatische aanpak asbestdaken. Als 
er duidelijkheid is over de inwerkingtreding van een asbestdakenverbod en de rol 
van gemeenten daarbij, zullen wij de raad hierover informeren en zo nodig met 
voorstellen komen voor de aanpak in onze gemeente. 

2. Op welke manier gaat het college hvctshare groepen inwoners (zoals ouderen) 
ondersteunen, zodat ook hun asbestdaken kunnen worden verM ijderd'^ 
Zie ons antwoord op vraag 1. 

3. Is het college bereid om de Groningse inwoners te informeren over mogelijkheden 
voor ondersteuning, subsidieverlening, duurzaamheidslening enzovoort? Zo ja, hoe 
en wanneer? Zo nee, waarom niet? 
Op de site van het landelijke kenniscentrum Infomil is veel informatie te vinden 
over het onderwerp asbest. Op onze site is informatie te vinden over 
asbestverwijdering bij sloopwerkzaamheden. Informatie over de landelijke 
subsidieregeling is te vinden op: http://w ww'.rvo.nl/subsidies-
regelingen/subsidieregeling-verw ijderen-asbestdaken. We zullen een link maken op 
de gemeentelijke website die verwijst naar de subsidieregeling. Zie verder ons 
antwoord op vraag 1. 

4. Wordt bij de komende inventarisatie van de Groningse woningvoorraad ook meteen 
onderscheid gemaakt tussen woningen met en woningen zonder asbestdaken? Zo 
nee, wanneer verwacht het college wel een goed overzicht te kunnen presenteren 
van alle asbestdaken in Groningen? 
Het idee is, zoals nu is opgenomen in genoemd projectvoorstel, om te zijner tijd 
inzicht te verkrijgen in zowel de ligging, de kwaliteit en het oppervlak van 
asbestdaken in onze gemeente. 
Overigens is voor ons eigen kern-, maatschappelijk- en strategisch vastgoed dit 
grotendeels al geïnventariseerd. Zie \ erder ons antwoord op vraag 1. 

5. Wanneer worden asbestdaken verwijderd van gebouwen die in eigendom zijn van 
de gemeente Groningen, als die er nog zijn, en kunt u aangeven om welke gebouwen 
het dan gaat. Wordt het verwijderen van asbestdaken opgenomen in de 
Duurzaamheidsagenda van het college? Zo nee, waarom niet? 
Wij passen bij verbouwingswerkzaamheden aan gemeentelijke gebouwen, indien 
van toepassing, het Asbestverwijderingsbeshiit 2005 toe. Voor een deel is asbest 
gesaneerd bij ons vastgoed. Momenteel wordt gekeken of het haalbaar is met de 
huidige subsidieregelingen om over te gaan tot volledige sanering van het 
strategisch vastgoed. Waar nodig en mogelijk zullen wij hierbij tevens anticiperen 
op de invoering van een eventueel asbestdakenverbod. Zie verder ons antwoord op 
vraag I en 4. 



Bladzijde 3 van 3 

6. Wil het college zich richten op een eerdere datum dan 1 januari 2024, zodat 
Groningen bij het verwijderen van asbestdaken een voorbeeldfunctie kan vervullen 
voor andere gemeenten? Zo ja, welke datum? 
Zie ons antwoord op vraag I . 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester. 
Peter den Oudsten 

de secretaris. 
Peter Teesink 



Schriftelijke vragen ex art 41 RvO betreffende de verwijdering van 
asbestdaken. 

Groningen, 19 april 2017 

Geacht college, 

Vanaf 2024 geldt een landelijk verbod op asbesthoudende daken. Aan 
asbestdaken kleven risico's voor de gezondheid. Voor asbestdaken op 
bedrijfsgebouwen gelden fiscale regelingen om het asbest te laten 
verwijderen. Per 1 januari 2016 geldt ook voor particulieren een 
subsidieregeling. Voor de subsidieregeling is tot en met 2019 een budget 
van 75 miljoen euro beschikbaar. 

Het verwijderen van een asbest dak zal voor een groot deel door de 
woningeigenaar zelf moeten worden gefinancierd. De vraag is of dat wel 
voor iedereen financieel haalbaar is. Denk daarbij ook aan ouderen die 
steeds langer zelfstandig in hun eigen woning blijven wonen en zelf 
verantwoordelijk zijn voor onderhoud en dus ook de verwijdering van het 
mogelijke asbest. 

Uit een inventarisatie van ingenieursbureau Search bleek dat in Nederland 
ongeveer 7% van de woningen een asbesthoudend dak heeft. De 
gemiddelde grootte van zo'n asbest dak is 55 vierkante meter, daar zijn 
niet in meegenomen de tuinhuisjes en garages van particulieren. 

Als er vanaf 1 januari 2024 nog asbestdaken zijn, is het de taak van de 
gemeente om te gaan handhaven. Dat betekent dat de gemeente 
Groningen uiterlijk in 2024 moet weten in welke daken asbest zit, anders 
Is een goede handhaving niet mogelijk. In 2010 schreef de Nationale 
Ombudsman al dat van gemeenten mag worden verwacht dat zij zich 
inspannen om ook van illegale situaties op de hoogte te zijn en voldoende 
toezicht te houden. 

Daarover hebben wij de volgende vragen: 

1. Is het college bereid om eigenaren van woningen met asbestdaken 
actief te ondersteunen bij het aanvragen van een mogelijke 
subsidie? Zo ja, hoe? Zo nee, waarom niet? 

2. Op welke manier gaat het college kwetsbare groepen inwoners 
(zoals ouderen) ondersteunen, zodat ook hun asbestdaken kunnen 
worden verwijderd? 

3. Is het college bereid om de Groningse inwoners te informeren over 
mogelijkheden voor ondersteuning, subsidieverlening. 



duurzaamheidslening enzovoort? Zo ja, hoe en wanneer? Zo nee, 
waarom niet? 

Wordt bij de komende inventarisatie van de Groningse 
woningvoorraad ook meteen onderscheid gemaakt tussen woningen 
met en woningen zonder asbestdaken? Zo nee, wanneer verwacht 
het college wel een goed overzicht te kunnen presenteren van alle 
asbestdaken in Groningen? 

Wanneer worden asbestdaken verwijderd van gebouwen die in 
eigendom zijn van de gemeente Groningen, als die er nog zijn en 
kunt u aangeven om welke gebouwen het dan gaat. Wordt het 
verwijderen van asbestdaken opgenomen in de 
Duurzaamheidsagenda van het college? Zo nee, waarom niet? 

Wil het college zich richten op een eerdere datum dan 1 januari 
2024, zodat Groningen bij het verwijderen van asbestdaken een 
voorbeeldfunctie kan vervullen voor andere gemeenten? Zo ja, 
welke datum? 

Marjet Woldhuis 
100% Groningen 


